
REUNIÓ DE LA CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR 
AMB ENTITATS DE LA CIUTAT 

Casal de les Dones, 4 de juny de 2015 – 19,00 h 
 
La CUP fa una breu introducció, expliquen els resultats electorals del passat 
diumenge 24 de maig, la roda de contactes prevista, i es comenten les que ja 
s’han fet fins ara, no només amb els diferents partits (amb representació 
institucional o no) de la ciutat, sinó també amb les entitats i organitzacions 
culturals, socials i polítiques.  
 
La CUP explica que el motiu d’aquestes reunions és valorar el grau de suport 
amb el que compta per poder tirar endavant les seves propostes, ja sigui des 
de l'equip de govern o des de l'oposició. Aquest procés de reunions finalitzarà 
el proper dijous, dia 11 a les 20h, amb una assemblea oberta a tota la 
ciutadania a la pl. Mercadal.  
 
La CUP fa una breu exposició dels dotze punts del programa d’acció política 
com a fonaments per un nou model de ciutat: Participació, Transparència, 
Educació, Esport, Sanitat, Drets Socials, Cultura, Model Econòmic, Urbanisme, 
Habitatge, Mobilitat i Llibertat.  
 
S’obre un torn obert de paraula perquè els representants de les diferents 
entitats puguin fer les seves aportacions:  
 
Centre Amics de Reus. Expliquen que tot el que s’ha proposat és el que hauria 
de ser com a norma, però no aquí, sinó a tot arreu. Ells hi apostarien però volen 
veure fins on arriba tot això, el que realment es podrà fer si s’arriba a governar.  
 
Banda Simfònica de Reus. Creuen que entre la població hi ha una gran 
preocupació sobre el tema de la transparència. Expliquen que en algun llocs es 
fa una fira de la transparència, on els ajuntaments fan tota la contractació 
pública: es dóna publicitat a les ofertes, s’explica la normativa… Creuen que es 
podria promoure una cosa així.  
 
Llop’s Teatre. Estan d’acord en pràcticament tot el que s’ha exposat. Són una 
associació cultural que fa anys que preparen La Passió de Reus. Troben a 
faltar un local on hi pugui haver una agrupació d’entitats, perquè així podrien 
tenir un centre on cada entitat de Reus hi pogués participar.  
 
La CUP explica que durant aquests 4 anys han presentat mocions en aquest 
sentit: ubicar la casa de la festa a l’antic hospital, aprofitar l’antiga comissaria 
de la Guàrdia Urbana del c/ Roser com a local per a les entitats i també utilitzar 
edificis municipals perquè les entitats que no tenen local poguessin utilitzar-ho 
com a magatzem. Un dels principals factors pels que passa això és que no hi 
ha relació entre l’Ajuntament i les entitats.  
 
La CUP proposa una major participació de les entitats en l’organització dels 
actes. La CUP explica que hi ha una congestió d’espais públics amb horaris 
molt estrictes i proposa que les entitats puguin utilitzar equipaments, com els 
centre cívics, els caps de setmana. Es fa referència al projecte del carril bici i es 



pregunta si serà com la última vegada, que es van pintar al mig dels carrils del 
centre, etc... La CUP explica que està aprovat pel Ple fer una xarxa de via 
verda i que s’ha de trobar la millor manera perquè puguin conviure els vehicles, 
els vianants i els ciclistes.  
 
Associació Cibercat. Porten molts anys fent activitats a la ciutat, però els últims 
anys no tenen recolzament per la seva feina. S’han sentit totalment abandonats 
per l’Ajuntament. Esperen que el govern que entri es preocupi per la cultura i 
per les entitats perquè creu que aporten molt a la ciutat. Creuen que només es 
promocionen els grans esdeveniments. Pregunten si es tractarà igual a totes 
les entitats independentment de la ideologia política que tinguin?  
 
La CUP explica que la intenció no és donar suport a les entitats sinó treballar 
amb elles conjuntament per millorar la ciutat. Creuen que ara mateix hi ha 
entitats amb més privilegis que altres i això s’ha de treballar.  
 
Associació Adib Bidali. Expliquen que a Reus hi ha prop de 7000 nens 
marroquins i no tenen accés a cap equipament per fer esport. Demanen si hi ha 
algun pla sobre immigració. La CUP respon que la regidoria d’immigració que hi 
havia fins ara no ha fet res en aquest sentit. A la CUP creuen que s’ha de 
treballar per tot el conjunt de la ciutadania, sense distincions, tractant les 
problemàtiques particulars de cada col·lectiu. I, que per tant, el debat no és si 
un col·lectiu determinat té accés o no a uns serveis, sinó com es garanteix l’ús 
universal de tots els equipaments que són de totes i totes.  
 
Centre Llatinoamericà de Reus. Comenten que només reben informació dels 
partits les dues setmanes abans de les eleccions, amb la propaganda electoral 
i que és la primera vegada que algú els convoca després de les eleccions, cosa 
que agraeixen. Són una entitat social i cultural, amb seu a Reus des de 1988. 
Han participat en moltes activitats a la ciutat durant aquests anys. Expliquen 
que els últims anys no han rebut cap mena d’ajuda ni subvenció i que no els 
han tingut en compte per a res. La limitació d’espais i horaris fa que moltes 
vegades ja no es plantegin ni fer determinades activitats. Moltes vegades els 
tècnics de l’ajuntament ha col·laborat perquè les coses es puguin tirar endavant 
però les dificultats moltes vegades venen dels càrrecs polítics. Denuncia que 
no poden fer servir les cartelleres exclusives per a entitats, per anunciar els 
seus actes, perquè sempre els tapen les empreses privades. Pensen que els 
espais han d’estar oberts a la ciutadania. Creuen que la ciutat des de el punt de 
vista associatiu està totalment abandonada.  
 
Associació Cultural Bonsai Reus. Expliquen que, fa molts anys, el govern 
d’aleshores els hi va assegurar que al local on ara hi ha l’Escola d’art (c/ Vent) 
és faria un hotel d’entitats, fins i tot van participar en el projecte durant un 
temps però al final va quedar en res. Com no tenien local, es van llogar un local 
i el van arreglar ells. No han rebut mai cap mena de subvenció. Creuen que els 
locals municipals han de ser per la ciutadania. Esperen que la CUP faci un 
canvi de veritat, que hi hagi més transparència i que no es trobin tantes 
dificultats.  
 



Associació Prejubilats i Jubilats de Telefónica. Es reuneixen al Centre Cívic 
Mestral, no tenen local propi i no reben subvencions. Cada any conviden a la 
resta d’associacions de Catalunya a que vinguin a Reus i els hi ensenyen la 
ciutat. Creuen que si ja tenen per autofinançar-se no han de rebre res que 
podria tenir un altra utilitat. Pensen que la CUP hauria d’accedir a l’alcaldia i 
demana que si governa la CUP tractin a totes les entitats de la mateixa manera. 
Pensa que tothom demana i que les necessitats de cada entitat són diferents. 
Reconeix la gran tasca cultural que fan les entitats de la ciutat però creu que 
s’han de prioritzar les necessitats socials de la ciutadania. La CUP explica que 
la seva proposta és que entre tots es decideixi quines són les prioritats de la 
ciutat. Una forma de capgirar la política municipal és identificar quin son els 
problemes col·lectius i internar solucionar-los entre tots.  
 
Una persona activa a diferents entitats planteja que el sistema de subvencions 
és vergonyós. En el seu cas, tenen molts problemes amb el vestuari. No tenen 
pressupost i van arreglant els vestits com poden perquè no en poden comprar 
de nous.  
 
Coordinadora d’esplais i caus de Reus. És la única coordinadora que agrupa 
esplais i caus a Catalunya. Pensen que s’hauria de revisar l’ordenança de 
civisme perquè hi ha articles que els hi afecten directament, no poden fer 
activitats a carrers, places... Es troben amb molta burocràcia a l’hora de 
demanar els permisos per fer activitats. Els hi agradaria una mica més de 
flexibilitat, creuen que tot hauria de ser més fàcil. Fan activitats cada cap de 
setmana, durant les vacances... i els hi agradaria que es donés més ajuda a les 
famílies per poder continuar amb les activitats.  
 
Agrupament Misericòrdia. Troben indignant que la gent que s’encarrega de la 
cultura de la ciutat no conegui les necessitats que tenen les entitats. Es troben 
amb els mateixos problemes que s’han exposat anteriorment: ordenança 
civisme, burocràcia. S’exposen les diferents problemàtiques amb les que es 
troben les entitats a l’hora de llogar equipaments municipals: lloguers elevats, 
assegurances, seguretat privada. Es proposa fer un inventari de llocs que no 
s’estan utilitzant a la ciutat i buscar la millor manera perquè les entitats i la 
ciutadania pugui fer un ús responsable d’aquests espais.  
 
La reunió acaba amb el compromís de totes parts de mantenir el contacte i 
explorar espais de debat i treball. 


